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'We hebben nog een maand, dat moet genoeg zijn
voor een pensioenakkoord'

Pensioenfondsen PMT en PME hopen verlagingen van de pensioenen nog te kunnen
vermijden, mits er snel een pensioenakkoord komt. Dat zeggen de bestuursvoorzitters van de
twee metaalfondsen bij de presentatie van hun jaarverslagen over 2018.

Hollandse Hoogte / Ries van Wendel de Joode

Onderhandelaars van werkgevers en werknemers moeten dan wel eind deze maand
overeenstemming bereiken over een nieuw pensioenstelsel, wil alle benodigde wetgeving
tijdig door de Tweede en Eerste Kamer heen zijn. Dat lijkt krap, na tien jaar van vruchteloze
discussies.

'We hebben nog een maand de tijd, dat moet genoeg zijn', zegt PMT-werkgeversvoorzitter
Benne van Popta echter. 'Er is reden om positief te zijn. We zijn veel verder dan we tien jaar
geleden waren. De discussies rondom AOW en het nieuwe pensioencontract trechteren zich
nu. Iedereen beseft dat dit de laatste kans is.'

Van Popta verwacht dat kabinet, oppositie en sociale partners de rust van het meireces
gebruiken om eindelijk spijkers met koppen te slaan. Voorzitter Eric Uijen van PME valt
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hem daarin bij. 'Dit is de window of opportunity. Iedereen beseft: we moeten het nu doen.
Wij roepen nu twee jaar lang dat we in de gevarenzone zitten. Toch rennen wij nog steeds
rechtstreeks af op kortingen.'

PME en PMT zijn de eerste twee grote fondsen die mogelijk de pensioenen moeten verlagen.
De fondsen verzorgen de pensioenen voor twee miljoen (oud)werknemers in de klein en
groot metaal. Maar hun dekkingsgraad is te lang, te laag. Eind december hebben ze een
gemiddelde dekkingsgraad van 104,3% over het hele jaar nodig om volgend jaar aan
pensioenkortingen te ontsnappen.

Met de huidige lage rente en de verwachting dat die nog lang laag blijft, lijkt dat niet
haalbaar. De twee metaalfondsen sloten 2018 af met een gemiddelde dekkingsgraad van
circa 102% en staan nu rond 100%. In de plannen voor een nieuwe pensioenstelsel hoeven
fondsen pas te korten bij een dekkingsgraad van onder de 100%. Van Popta heeft goede hoop
dat PMT en PME daar eind dit jaar wél boven staan. 'Dan springen we door de hoepel.'
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Benne van Popta van PMT PMT

'Ook wij willen heel graag dat er een integrale oplossing komt; voor pensioen, de AOW-
leeftijd en zware beroepen', zegt Uijen van PME. 'We zijn niet tegen pensioenverlagingen an
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sich. Maar bij een dekkingsgraad boven de 100% en de wijze waarop de omvang van de
korting dan tot stand komt, kunnen wij niet uitleggen. Want de stand op de allerlaatste dag
van het jaar bepaalt uiteindelijk met hoeveel wij de pensioenen moeten verlagen. Pas op 31
december van dit jaar weten we waar we aan toe zijn.'

Meer samenhang
Een akkoord over een nieuw pensioencontract betekent niet dat pensioenen nooit meer
worden verlaagd, beseffen ook PME en PMT. Als het nieuwe contract er al was geweest, is
het goed mogelijk dat de twee metaalfondsen de afgelopen jaren de pensioenen al hadden
moeten korten. Hun dekkingsgraden hebben immers meermaals onder de 100% gestaan.

'Je hebt gelijk dat we de afgelopen jaren mogelijk de pensioenen hadden moeten verlagen',
zegt Van Popta. 'Maar we hadden ook eerder weer kunnen verhogen. Je moet straks wel goed
nadenken hoe frequent je dat doet. Dat je niet het ene jaar verlaagt, het volgende weer
verhoogt en dan in het derde jaar weer verlaagt.'

Uijen: 'Het begint er natuurlijk mee, dat in het nieuwe stelsel voor deelnemers en werkgevers
begrijpelijk is waarom je verlaagt of verhoogt. Dat er een samenhang is met de algehele
financiële toestand in de wereld en in Nederland. Die samenhang zat er de afgelopen jaren
niet in.'

Uitsmeren
Ondanks de hoop op een akkoord zijn PMT en PME samen met hun pensioenuitvoerder MN
al wel aan het nadenken hoe zij de verlaging van de pensioenen gaan vormgeven. 'Als de
korting groot is, gaan we die waarschijnlijk spreiden', zegt Van Popta. Dat mag over
maximaal tien jaar. 'Wie nog pensioen opbouwt, korten we waarschijnlijk wel in een keer',
vult Uijen aan. 'Uitsmeren over meerdere jaren heeft dan geen zin. Bij gepensioneerden, die
direct van hun pensioeninkomen afhankelijk zijn, spreiden we wel. De vraag is dan, doe je
dat over vijf jaar, of over tien jaar? Dat heeft zo veel uitvoeringsconsequenties, dat wordt een
hele dure operatie.'
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Eric Uijen PME

De kortingsoperatie vergt de komende maanden bovendien al veel voorbereiding en
capaciteit van MN, stelt Van Popta. 'Capaciteit die we niet kunnen besteden aan de
voorbereiding op een nieuw pensioenstelsel.’

Ook als er de komende weken geen pensioenakkoord wordt bereikt, hoopt Van Popta dat het
kabinet de dreigende pensioenverlagingen schrapt. Tenminste, zolang de dekkingsgraden van
PME en PMT eind dit jaar boven de 100% staan. 'Stel dat we eind dit jaar een dekkingsgraad
van 101% of 102% hebben, genoeg om alle pensioenen te voldoen. En dan moeten we toch
pensioenen verlagen omdat we geen 104,3% hebben? Dat lijkt me een uphill battle.’


